

### 王辉耀 Henry Huiyao WANG

全球化智库 (CCG) 创始人兼理事长 国务院原参事

Founder and President of Center for China and Globalization, Former Counselor to China State Council

全球化智库(CCG)理事长,国务院原参事,商务部中国国际经济合作学会副会长,中国公共关系协会副会长,中国人才研究会国际人才专业委员会会长,中国人民外交学会理事,西南财经大学发展研究院院长,中国太平洋经济合作全国委员会理事,清华大学全球胜任力发展指导中心顾问委员会成员。曾任国家经贸部(现商务部)国际经济合作司官员,原联合国移民署(IOM)顾问,世界银行专家,全球最大工程咨询和项目管理公司之一SNC-Lavalin国际公司董事总经理,世界大型跨国项目管理公司AMEC-Agra国际公司副总裁,加拿大魁北克驻香港和大中华区首席经济代表。

Dr. Henry Huiyao Wang is the Founder and President of Center for China and Globalization (CCG) and former Counselor to China State Council. In addition, he is Vice Chairman of China Association for International Economic Cooperation under the Ministry of Commerce, Vice Chairman of China Public Relations Association; a Director of Chinese People's Institute of Foreign Affairs and a Director of China National Committee for Pacific Economic Cooperation, both organizations under the supervision of Ministry of Foreign Affairs; the Dean of Institute of Development Studies of Southwestern University of Finance and Economics of China, and a member of Advisory Committee for Global Competence Development of Tsinghua University. Currently, he is a Steering Committee Member of Global Governance for the Digital Ecosystems (GGDE), Paris Peace Forum, Pandemic Action Network (PAN), and also sits on the Advisory Board of Duke Kunshan University and Richard Ivey Business School.



# 帕斯卡•拉米 H. E. Pascal Lamy

世界贸易组织前总干事 巴黎和平论坛主席

Former Director General, World Trade Organization; President, Paris Peace Forum

帕斯卡尔·拉米 (Pascal Lamy, pascallamy.eu) 是雅克·德洛尔研究 所(巴黎、柏林、布鲁塞尔)的协调员。他是巴黎和平论坛的副主席和布伦 瑞克集团欧洲分部的主席。2005年至2013年,帕斯卡尔·拉米连续两届担 任世界贸易组织(WTO)总干事。此前,他曾担任欧盟贸易专员 (1999-2004)、里昂信贷银行总经理(1994-1999)、欧盟委员会主席雅克· 德洛尔的办公厅主任兼七国集团(G7)事务代表(1985-1994),以及法国 总理 (1983-1985) 和经济与财政部长 (1981-1983) 的副主任。

Pascal Lamy (pascallamy.eu) is the coordinator of the Jacques Delors Institutes (Paris, Berlin, Brussels). He is Vice-Chairman of the Paris Peace Forum and Chairman of the European branch of the Brunswick Group. From 2005 to 2013, Pascal Lamy served two consecutive terms as Director-General of the World Trade Organisation (WTO). He was previously Trade Commissioner (1999-2004), Director General of Crédit Lyonnais (1994-1999), Chief of staff of the President of the European Commission, Jacques Delors, as well as his Sherpa at the G7 (1985-1994), Deputy Chief of staff of the Prime Minister (1983-1985) and of the Minister for the Economy and Finance (1981-1983)



## 龙永图 LONG Yongtu

中国入世首席谈判代表 外经贸部原副部长

Chief Negotiator for China's WTO Accession and Former Vice Minister of Foreign Trade and Economic Cooperation

龙永图先生,中国入世谈判的首席谈判代表、原国家外经贸部副部长。他在长达15年的中国"复关"和"入世"谈判中发挥了核心作用,凭借其卓越的智慧与坚韧的毅力,成功推动中国于2001年加入世界贸易组织(WTO),被誉为"入世功臣"。此后,他曾担任博鳌亚洲论坛秘书长,持续推动亚洲经济一体化与全球合作。如今,龙永图先生仍是中国改革开放与全球经贸领域最具影响力的声音之一,是多边主义和经济全球化的坚定倡导者。

Mr. Long Yongtu is a pivotal figure in China's integration into the global economy, best known as the Chief Negotiator for China's accession to the World Trade Organization (WTO). As former Vice Minister of Foreign Trade and Economic Cooperation, he played a central role in the marathon 15-year negotiations, successfully guiding China into the multilateral trading system in 2001. Following his distinguished government career, Mr. Long served as the Secretary-General of the Boao Forum for Asia (BFA), where he continued to champion economic globalization and regional cooperation. Today, he remains one of China's most respected voices on reform, opening-up, and the importance of a rules-based global trading system, and is a steadfast advocate for multilateralism.



<mark>许小峰</mark> XU Xiaofeng

中国气象服务协会会长 President of China Meteorological Service Association

许小峰,正研级高级工程师,博士生导师。现任中国气象事业发展咨询委员会常务副主任、中国气象服务协会会长,并兼任中国应急管理学会常务理事、国家减灾委专家委员会委员及《气象科技进展》杂志主编等职。他在天气、气候动力学理论与气象业务发展方面有深入研究,曾主持多项国家自然科学基金重点项目,在国内外核心科技期刊发表论文近百篇。他亦积极参与和推动国际及区域防灾减-灾合作,在全球气象界拥有重要影响力,曾任联合国亚太经社会/世界气象组织台风委员会主席、世界气候研究计划(WCRP)中国委员会副主席。

Mr. Xu Xiaofeng is a Professor-level Senior Engineer and a doctoral supervisor. He currently serves as the Executive Deputy Director of the Advisory Committee for China's Meteorological Development and the President of the China Meteorological Service Association. He also holds concurrent posts as a Standing Council Member of the China Society for Emergency Management and a member of the Expert Committee of the National Disaster Reduction Commission. With profound expertise in weather and climate dynamics theory and meteorological operations, Mr. Xu has led multiple key projects for the National Natural Science Foundation of China and authored nearly 100 papers in core scientific journals at home and abroad. He is also a highly influential figure in the global meteorological community, actively promoting international and regional cooperation in disaster prevention and reduction. He formerly served as Chairman of the Typhoon Committee under the UN Economic and Social Commission for Asia and the Pacific (ESCAP) and the World Meteorological Organization (WMO), and as Vice Chairman of the China National Committee for the World Climate Research Programme (WCRP).



<mark>张伟</mark> ZHANG Wei

全球化智库(CCG)副秘书长、高级研究员 CCG Deputy Secretary-General Senior Research Fellow

张伟,全球化智库(CCG)副秘书长、高级研究员。联合国工业发展组织第四次工业革命产业联盟绿色转型专委会专家委员。全球数字贸易博览会·数字贸易智库项目负责人。

长期致力于全球治理、国际经贸、大国关系、企业全球化、气候变化与可持续发展、科技创新、数字经济、国际人文交流、农文旅体融合等专题研究,部委相关专项政策建言献策、项目评审活动。曾担任国家中医药服务出口基地评委,北京文创项目评委。中国国际进口博览会/虹桥国际经济论坛、中国国际服务贸易交易会、全球数字贸易博览会论坛主题、议题咨商,专题论坛策划执行。中关村论坛国际技术交易大会百项国际技术交易创新项目终审评选专家。

曾任中央财经媒体常驻联合国(纽约)、东南亚首席记者,马来西亚中资企业协会署理会长。第二十三届"中国新闻奖"国际传播奖获得者。主持研究编写的《CPTPP与中国知识产权保护》报告入选"2020年中国智库索引CTTI来源智库年度精品成果"。

1994年毕业于中国人民大学新闻学院,文学、法学学士。在美国常驻期间,曾于2012年在沃顿商学院进修。

Mr. Zhang Wei is the Deputy Secretary General, Senior Research Fellow, The Center for China and Globalization (CCG), a non-government think tank in China that ranked among top 100 think tanks in the world.

He is Expert Member of the Green Transformation Committee, Fourth Industrial Revolution Industry Alliance, United Nations Industrial Development Organization (UNIDO). The head of Digital Trade Think Tank of GDTE (Global Digital Trade Expo).

He is responsible for the research on digital economy, enterprise globalization, climate change and sustainable development, relations between big powers and global governance. The judge for the National Traditional Chinese Medicine Service Export Base and Beijing Cultural and Creative Projects. Planner and project executor of national professional forums such as China International Import Expo/Hongqiao International Economic Forum, China International Service Trade Expo, Global Digital Trade Expo, etc.

Mr.Zhang Wei graduated from the School of Journalism, Renmin University of China in 1994 with Double Bachelor's Degree in Literature and Law. He studied at Wharton Business School in 2012 while working in the United States.

He served as the Bureau Chief United Nations Bureau (New York) of Economic Daily (2011 $\sim$ 2016), Bureau Chief of Kulal Lumpur Bureau of China Business Times in Malaysia(2001 $\sim$ 2007), and Deputy President of the China Enterprises Chamber of Commerce in Malaysia (CECCM)(2003 $\sim$ 2006).

He won China News Award in 2012 during his New York term.



高翔 Sean Green

宝马集团大中华区总裁兼首席执行官 President and CEO, BMW Group Region China

高翔(Sean Green)先生现任宝马集团大中华区总裁兼首席执行官,于2023年11月正式就任。他自1988年加入宝马英国,在宝马集团拥有超过三十五年的丰富经验。自2014年2月起出任MINI中国区副总裁,至今已在中国市场深耕约十二年。

Mr. Sean Green, currently serves as President and CEO of BMW Group Region China, having assumed the role in November 2023. He began his career with BMW UK in 1988 and has accumulated over 35 years of extensive experience within the BMW Group. Since February 2014, when he was appointed Vice President of MINI China, he has been deeply engaged in the Chinese market for approximately 12 years.



翟<mark>京丽</mark> ZHAI Jingli

金光集团APP副总裁 Deputy CEO of Sinar Mas Group-APP

翟京丽,现任金光集团APP副总裁兼党委书记,同时受聘担任中国造纸协会副理事长。作为深耕中国造纸业三十年的"纸业女将",长期专攻于财务管理与金融创新项目的开发,在企业风险管理、投融资、资本市场运作及与利益相关方沟通协调等领域积累了深厚经验;带领团队不断提升技术优势,推动造纸业清洁生产模式;在公关策略制定和危机管理方面见地独到,领导并实施了企业、品牌、产品三位一体的传播战略。目前,翟京丽女士正致力于通过对数字化和绿色转型的实践,构建APP全新的、可持续的企业形象与价值供应体系,为金光及造纸行业未来的发展壮大贡献力量。

Ms. Zhai Jingli, the Deputy CEO and Party secretary of Sinar Mas Group - APP and the Vice-Chairman of China Paper Association. As a "she-hero" in the paper industry dedicating herself in the China paper industry for 30 years, she has not only specialized in financial management and financial innovation projects management, but also accumulated profound experience in corporate risk management, investment, financing, capital market operation, as well as corporate communication and coordination with different stakeholders. Ms. Zhai leads the team to continuously improve the technical advantages and promote the cleaner production mode of the paper industry. She leads the company's public relations communications and crisis management with her deep understanding of the communication environment and her insights to the stakeholders, creating the strategy that integrates the communication priorities of the enterprise, brand, and products. At present, Ms. Zhai is committed to building a new and sustainable corporate image and value supply system of APP through the practice of Digital and Green transformation, contributing to the growth of APP and the future development of China paper industry.



张芸琪 ZHANG Yunqi

华坚集团副总裁 Vice President, Huajian Group

张芸琪女士,华坚集团副总裁,并负责运营其在埃塞俄比亚的华坚国际轻工业城。作为广东省"一带一路"的示范项目,该工业城于2023年被埃塞俄比亚政府批准为国家级"经济特区"。在她的领导下,该项目已为当地创造超过8000个就业岗位并实现可观的出口创汇,深受中埃两国政府赞誉,已成为中非产业合作的民营企业典范。此外,她还是知名的自媒体达人,以"@非洲大小姐"的身份活跃于社交媒体,分享中非交流故事。

Ms. Zhang Yunqi is the Vice President of Huajian Group, where she oversees the Huajian International Light Industry City in Ethiopia. A model project under Guangdong's Belt and Road Initiative, the industrial city was officially designated as a national Special Economic Zone (SEZ) by the Ethiopian government in 2023. Under her leadership, the project has created over 8,000 local jobs and generated substantial export earnings. Highly praised by both the Chinese and Ethiopian governments, it has become a benchmark for China-Africa industrial cooperation led by the private sector. Additionally, she is widely known on social media as "@Miss Africa" (@非洲大小姐), sharing stories of China-Africa exchange.



## **刘畅** LIU Chang

嘉吉大中华区副总裁 中国欧盟商会政府事务论坛主席

Position:Vice President, Greater China, Cargill Chair of European Chamber of Commerce Government Affairs Forum

经济学博士,工商管理硕士。曾在西门子、泰雷兹等多家世界500强跨国企业担任亚太及中国区副总裁、首席代表等,负责市场营销、战略、商务拓展、政府事务、公共关系、企业传媒等。曾任高校教师、中国驻外使馆官员等职位。在智能制造、高新技术、农业食品、国际贸易、公共政策和法规等方面拥有丰富的行业经验。

PHD in Economics; MBA. Former Vice President of Asia-Pacific/ China, Chief Representative in Global Fortune 500 multinational corporations such as Siemens and Thales, responsible for sales & marketing, strategy, business development, government affairs, public relations, corporate communications; College lecturer; Official of Chinese embassy abroad.

Liu Chang has rich experience in various industries such as intelligent manufacturing, high and new technologies, agriculture and food, international trade; Public policy and regulation.



## **韩兵** HAN Bing

全球化智库高级研究员 中国驻埃及使馆原公使衔参赞

Senior Fellow, Center for China and Globalization (CCG), Former Minister Counselor, Chinese Embassy in Egypt

韩兵先生是全球化智库(CCG)的高级研究员。他是一位资深外交官,曾长期在中国外交系统任职,并担任中国驻埃及大使馆公使衔参赞。凭借其在国际关系、中东及非洲事务等领域的丰富实践经验与深刻洞察,他目前在CCG为相关研究与国际交流项目提供重要的智力支持。

Mr. Han Bing is a Senior Fellow at the Center for China and Globalization (CCG). He is a veteran diplomat with extensive experience in China's foreign service, having formerly served as Minister Counselor at the Chinese Embassy in Egypt. Leveraging his deep practical experience and profound insights into international relations, particularly concerning Middle Eastern and African affairs, he now contributes his expertise to CCG's research initiatives and international exchange programs.



卡尔·费 Carl Fey

挪威奥斯陆BI挪威商学院战略学教授 国际商务学会院士

Professor of Strategy, BI Norwegian Business School Fellow, Academy of International Business (AIB)

卡尔·费教授,挪威奥斯陆BI挪威商学院的战略学教授。他是国际商务领域的顶尖学者,并被授予国际商务学会(AIB)院士的终身荣誉,这是该领域最具声望的学术头衔之一。他的研究主要聚焦于跨国公司全球战略、新兴市场动态以及企业国际化进程中的知识管理与创新。凭借其卓越的学术成就,他在国际商学界享有崇高声誉。

Professor Carl Fey is a Professor of Strategy at BI Norwegian Business School in Oslo. He is a distinguished scholar in international business and a Fellow of the Academy of International Business (AIB), a lifetime honor that recognizes his significant contributions to the field. His research focuses on the global strategy of multinational enterprises (MNEs), emerging market dynamics, and knowledge management and innovation in the process of internationalization. Due to his outstanding academic achievements, he is highly regarded in the international business academic community.



### 金旭 JIN Xu

中国国际贸易学会会长

President of the China Association of International

金旭先生现任中国国际贸易学会会长。他是一位资深的贸易与经济 事务专家,曾长期在中国商务部担任要职,包括欧洲司司长等。他还拥有 丰富的外交经验,曾任中国驻英国大使馆公使衔商务参赞。金旭先生在国 际贸易政策、双边经贸关系(尤其是中欧经贸关系)以及投资促进领域拥 有丰富的实践经验和深刻的见解。

Mr. JIN Xu is the President of the China Association of International Trade (CAIT). A veteran expert in trade and economic affairs, he previously held several key positions in the Ministry of Commerce of China (MOFCOM), including Director-General of the Department of European Affairs. Mr. Jin also has extensive diplomatic experience, having served as the Minister Counselor for Commercial Affairs at the Chinese Embassy in the United Kingdom. He possesses deep practical experience and profound insights into international trade policy, bilateral economic relations (particularly China-Europe relations), and investment promotion.



<mark>马建春</mark> MA Jianchun

中国世界贸易组织研究会会长

President of the China Society for World Trade Organization Studies

马建春先生现任中国世界贸易组织研究会会长。他曾长期在中国商务部工作,是中国在多边贸易领域的权威专家。他曾担任商务部世界贸易组织司司长,并曾任中国常驻世界贸易组织代表团副代表、公使。马建春先生深度参与了包括多哈回合在内的多个重要贸易谈判,对世界贸易组织(WTO)规则、争端解决机制以及全球多边贸易体系有着深刻的理解和丰富的实战经验。

Mr. MA Jianchun is the President of the China Society for World Trade Organization Studies (CWTO). He is a leading authority on multilateral trade affairs in China, with a long and distinguished career at the Ministry of Commerce (MOFCOM). He previously served as Director-General of the Department of WTO Affairs at MOFCOM and also held the position of Deputy Permanent Representative and Minister of China's Permanent Mission to the World Trade Organization (WTO) in Geneva. Mr. Ma was deeply involved in major trade negotiations, including the Doha Round, and has a profound understanding and extensive hands-on experience with WTO rules, its dispute settlement mechanism, and the global multilateral trading system.



张杰 ZHANG Jie

中国轻工工艺品进出口商会副会长

Vice President, China Chamber of Commerce for Import and Export of Light Industrial Products and Arts-Crafts (CCCLA)

张杰先生现任中国轻工工艺品进出口商会副会长。他长期致力于推动中国轻工和工艺品行业的对外贸易与国际合作。他拥有丰富的行业管理与国际市场开拓经验,在协助企业应对国际贸易壁垒、推动行业标准制定与绿色可持续发展等方面发挥着重要作用。作为商会的核心领导成员之一,他为提升中国相关产业的全球竞争力作出了重要贡献。

Mr. Zhang Jie is the Vice President of the China Chamber of Commerce for Import and Export of Light Industrial Products and Arts-Crafts (CCCLA). He has long been dedicated to promoting foreign trade and international cooperation for China's light industrial products and arts-crafts sector. With extensive experience in industry management and international market development, Mr. Zhang plays a key role in assisting member enterprises in navigating international trade barriers, promoting the establishment of industry standards, and advancing green and sustainable development. As a key member of the Chamber's leadership, he has made significant contributions to enhancing the global competitiveness of China's related industries.